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Hoera, het FANC baart een muis.

Het KB van 28 februari 1963 -BS 16 mei 1963- was een algemeen reglement dat de bescherming van de

bevolking en de werknemers tegen het gevaar van de ioniserende stralingen regelde. Het

overheidsapparaat dat de toepassing ervan diende te doen naleven was de DBIS. Deze instelling faalde

grandioos, vooral de controle van Röntgenapparaten in de ziekenhuizen liep fout. Maar de DBIS sloot ook

de ogen voor ruim vijftienduizend illegaal geplaatste onnuttige maar zeer gevaarlijke bliksemafleiders met

radioactieve bronnen. Het FANC werd in 1994 opgericht maar het duurde nog zeven jaar vooraleer het

FANC op 1 september 2001 operationeel werd. Bij het aantreden van Patrick Dewael -Open Vld- als minister

van Binnenlandse Zaken werd de Directeur Pierre Reynders -CD&V- aan de kant gezet om vervangen door

Tom Vanden Borre -Open Vld-. Het FANC boerde zeer slecht en werd na een audit van Corn en Ferry

onder curatele geplaatst. Patrick Dewael diende drie topfunctionarissen van het FANC -Samain,

Baeckelandt en De Bie- te ontslaan. Het FANC kreeg na 22 vergaderingen achter gesloten deuren -omdat

de vuile was niet mocht buiten komen- van een commissie op 17 april 2007 een zeer slecht rapport en

sindsdien is het FANC op zoek naar zichzelf en dit ten koste van de bescherming van de bevolking tegen de

gevaren van de ioniserende stralingen. Over de radioactieve besmettingen zwijgen ze liever. Morsum

Magnificat blijft dat stinkende potje echter open trekken.

http://www.fanc.fgov.be/nl/page/persberichten/1133.aspx

FANC, die ooit
schoolkameraden waren,
hebben er in het verleden
toe geleid dat problemen
in Tihange en Doel aan
het licht zijn gekomen.
Door de specialisten van
AVN bij de vzw Bel-V
onder te brengen en bij
het FANC als een “Black
box” in te lijven, is het
probleem van de
ongewenste lekken naar
buiten opgelost. De
specialisten die het FANC
aangaande de
kerncentrales heeft,
komen dus uit de privé
sector.

Communicatie.

In het verleden heeft
Morsum Magnificat tijdens
het incident bij het IRE in
Fleurus -zie link-
eveneens blootgelegd dat

Links naar websites ivm dit artikel

Joëlle Milquet wil in de volgende
legislatuur minister van Binnenlandse
Zaken blijven en het statuut van Bel-V en
andere niet nader genoemde, hervormen.

EVER

Agentschap Nucleaire Controle heeft tegen eind 2014 al 50 inspecteurs

dat deze regering maar
twee jaar tijd had, maar,
zegt Milquet, “persoonlijk
ben ik van plan om in een

komende
legislatuur
een
hervorm-
ing

van de verschillende
statuten door te voeren.
Joëlle Milquet -CdH- wil
dus op Binnenlandse
Zaken blijven. Morsum
Magnificat legde dus het
feit bloot dat een
onderdeel van het FANC
dat uit specialisten bestaat

die overwegend uit het
vroegere AVN werden
gehaald, niet transparant
is en mogelijke
voorvallen in de
kerncentrales in de

doofpot terecht
komen.

Competentie
FANC altijd
al in vraag.

Grote ruzies
tussen de
Directeur van
AVN en J-P
Samain van het

Transparantie?

Tijdens de persconferentie
van donderdag 6 februari
2013 predikt Minister
Milquet “transparantie”.
Even later moet de
minister op een vraag
van Morsum Magnificat
toegeven dat Bel-V die
in opdracht van het
FANC voornamelijk in
de kerncentrales actief
is, in feite een vzw van
publiek recht is
waarop zelfs het
Parlement inzage
op de werking
heeft! De minister
bevestigt dat het
een interessante
vraag van
Morsum
Magnificat is,
maar maakt er
zich met een
kwinkslag vanaf

eigen
bericht-
geving

http://www.morsum-magnificat.be/index.php?option=com_content&task=view&id=1641&Itemid=0
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het FANC,
toen nog
onder

perswoordvoerder Karina
De Beule, foute
informatie naar de
bevolking verspreidde.
De metingen die Morsum
Magnificat toen uitvoerde
toonden aan dat het FANC
de stralingen
minimaliseerde. Alleen
Corinne Sauwer -toen
hoofd communicatie- wist
waarover het ging en
zette de perimeter als
gevolg van de informatie
van Morsum Magnificat
niet op 3 maar op 10
kilometer. Morsum
Magnificat haalde zich de
woede van het IRE op de
hals en mocht het terrein,
of de parking van het IRE
niet meer betreden. De
communicatie van het
FANC was bij dit incident
aldus ook onbetrouwbaar.
Dat is ook aangetoond en
bewezen bij de kernramp
in Fukushima. Wie wil
weten wat de
persactiviteiten van het
FANC zijn, kan een kijkje
gaan nemen op hun
website. De informatie is
gestopt op 12 december
2013! Informatie over de
evolutie van hun eigen
activiteiten is er niet te
vinden, ook niet over de
persconferentie op 6
februari in Tihange werd
gehouden. De minister
moet niet spreken van
transparantie, maar van
doofpot.-sic-.

Morsum
Magnificat
stelde gerichte
vragen aan
FANC Directeur
Jan Bens.

Vrijgavelimiet.

In de wet van 20 juli 2001
worden omtrent
radioactieve
besmettingen, vrijgave
limieten bepaald.
Wanneer men
bijvoorbeeld in een
kerncentrale heeft rond
gelopen en naar buiten
gaat, passeert de
bezoeker door een
detector.
Bij het verlaten van een

Meer nucleaire

inspecteurs.

Het wetsontwerp zal vanaf
nu aan elk personeelslid
van het FANC de
mogelijkheid geven om,
voor zover zij aan het
vereiste profiel
beantwoorden, de functie
van inspecteur waar te
nemen. Dat maakt het
mogelijk om in 2014 het
huidige aantal inspecteurs
te verdubbelen om te
eindigen met een vijftigtal
tegen het einde van 2014.

Betere toegang.

De inspecteurs zullen een
uitgebreider toegangsrecht
krijgen tot de plaatsen die
zij moeten controleren, dit
kan op elk moment
gebeuren en hoeft niet
aangekondigd te worden.
Nieuw is dat inspecteurs
voortaan ook toegang
hebben tot plaatsen
waarvoor er sprake is van
redelijke motieven om aan
te nemen dat er zich
stoffen of toestellen
bevinden die gecontroleerd
moeten worden in het
kader van de regelgeving.

Verzegelen en

analyseren.

Behalve dat de inspecteurs
stoffen of toestellen in
beslag kunnen nemen,
kunnen zij deze, indien

nodig, ook verzegelen.
Teven hebben zij de
bevoegdheid om
stoffen, of stalen ervan,
aan een analyse te
onderwerpen. Dit
laatste is een nieuwe
bevoegdheid die een
meer aangepaste
behandeling mogelijk
maakt.

Informatie.

De inspecteurs worden
ook belast met het
verzamelen van
informatie bij de
diensten die fysieke
controles uitvoeren,
maar ook kunnen zij
informatie inwinnen bij
verkopers,
leveranciers,
fabrikanten en
importeurs van bronnen
van ioniserende
stralingen, maar ook bij
experts die
werkzaamheden
uitvoeren in de
inrichtingen.

Politie.

Wanneer zij belemmerd
worden hun opdracht uit
te voeren, hebben de
inspecteurs de
mogelijkheid een
proces-verbaal op te
stellen, ook kunnen zij
in het kader van de
uitvoering van hun
taken, de bijstand

vragen van de lokale of
federale politie. Dit zou
noodzakelijk kunnen zijn
bij bijvoorbeeld
inbeslagnames en/of bij
verhoor en/of bij
arrestaties van personen.

Privacy.

Persoonsgegevens die
nucleaire inspecteurs bij
de uitoefening van hun
opdracht vernemen, zijn
over het algemeen goed
beschermd. Bijzondere
aandacht werd echter
besteed aan de
bescherming van
medische gegevens ;
enkel inspecteurs met
een diploma in de
geneeskunde krijgen
toegang tot die
gegevens.

Preventie.

De nucleaire inspecteurs
krijgen ook de
preventieve machtiging
om maatregelen te
nemen wanneer zij een
potentieel gevaar voor
de nucleaire veiligheid
vaststellen, los van de
vaststelling van een
inbreuk. Deze nieuwe
bevoegdheid maakt het
hen mogelijk om aan de
exploitant of aan NIRAS
het beheer en de
evacuatie van het
radioactief afval te
bevelen.

PERSCONFERENTIE IN TIHANGE 6 FEBAURI 2014
Versterking en verbetering van de nucleaire controle:

Meer inspecteurs en meer middelen.

Jan Bens - Joëlle Milquet - Wim De Clercq

JVDS 

Om de veiligheid van de bevolking, de werknemers en het leefmilieu te
versterken werd op donderdag 6 februari 2014 een wetsontwerp gestemd in de
plenaire vergadering van de kamer van volksvertegenwoordigers voor de
toekenning van bijkomende inspectiemiddelen aan de inspecteurs van het FANC
om controles uit te voeren. Het betreft een essentiële hervorming die voor
betere controlemiddelen zorgt maar die ook meer bevoegdheden verleent aan
de nucleaire inspecteurs.

meer p. 3
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kern-
centrale is
zo’n

detector afgesteld op een
vrijgavelimiet van 0,4 Bq/
cm². In art. 35.2 van de
wet van 20 juli 2001 en de
bijlage IB, is er als
vrijgave voor Radium 226
zelfs 0,01 kBq/kg!
bepaald. In de DIN ISO
7503 normen wordt, in
tegenstelling tot het KB
van 20 juli 2001, over het
meten van
oppervlaktebesmettingen
duidelijkheid gegeven.
Aan Jan Bens werden
door Morsum Magnificat
tijdens de persconferentie
enkele vragen gesteld
waarop de Directeur-
generaal, zijn uitgebreide
CV ten spijt, niet precies
kon antwoorden -zie
inzet-.

Milquet wil
een oplossing
voor Bel-V.

Minister Milquet vond de
opmerking van Morsum
Magnificat over Bel-V -de
black box binnen het
FANC- interessant. De
minister gaf mede haar
reactie ook aan dat zij in
een volgende legislatuur
minister van Binnenlandse
Zaken wil blijven.

Joëlle Milquet : Ja dat

is een interessante vraag
en natuurlijk hebben we
maar 2 jaar binnen deze
regering, maar
persoonlijk ben ik van
plan dat we binnen de
volgende legislatuur een
hervorming over de
verschillende statuten
organiseren, dat is denk
ik ook noodzakelijk, het
huidige landschap is een
beetje ingewikkeld wat de
transparantie betreft,
maar ook voor de
doeltreffendheid enz. is
het misschien interessant
om een hervorming over
de verschillende statuten
van de instellingen te
hebben.

Jan Bens

Over Bel-V: Het is zo

dat de situatie historisch
zo is gegroeid, er zijn heel

Erik Verbeeck :

Ik heb een vraag aan de
heer Bens, ik ben Erik
Verbeeck, u hebt sinds uw
voorgangers Samain, Van
den Borre en De Roover
zeer goed werk geleverd,
maar ik ben toch zeer
bezorgd voor de
volksgezondheid qua
radioactieve besmetting,
jullie spreken altijd over
radioactieve straling maar
er wordt heel weinig over
radioactieve besmetting
gezegd. Als ik hier op
bezoek ben geweest in de
kerncentrale en ik ga
buiten dan wordt ik
gecontroleerd op 0,4
Becquerel besmetting.
Klopt dat? Als ik op
locaties kom in dit land
waar 40 en veel meer Bq/
cm² ligt, besmet met
Radium 226, en u weet nu
wat ik bedoel. Is dat
bescherming van de
volksgezondheid? Wat
gaat u daar aan doen?
Dat is mijn eerste vraag.
U heeft 14 controleurs, u
zegt daarnet; wij hebben
10.000 tandartsen. De
wet van 20 juni 2001
verplicht een jaarlijkse
controle van hun
toestellen, u heeft het
alleen over de
tandartsen, ik heb het nu
ook over de veeartsen,
over de ziekenhuizen, ik
doe er nog 20.000 bij en
u heeft daar 14
controleurs voor. Hoeveel
keer worden die
installaties gecontroleerd?

Jan Bens over de
vrijgavelimiet :

Meer algemeen dus, naar
besmetting dan zit je in

een totaal
ander kader.
Dat is
radioactiviteit
die men vindt
buiten
instellingen.
Dat is wat wij
noemen
interventies,
dus dat is
een andere
wet in
voorbereiding.
Ook hoe wij

moeten reageren als er
ergens ten velde een
zeker radioactieve
besmetting is waarbij het
principe eigenlijk is, dat is
ook internationaal erkend,
beneden een zeker niveau
is het niet de moeite om
daarvoor maatregelen te
gaan doen.
Boven een zeker niveau
moet je absoluut
maatregelen gaan nemen
en de zone tussen in, daar
hangt het af van de
omstandigheden. Is het
verantwoord zoveel m³
grond te gaan verwerken,
wat ook risico's
meebrengt, wat ook doses
meebrengt naar de
bevolking, dat wordt dan
geval per geval bekeken.
Dus daar zijn wetten voor
in voorbereiding specifiek
voor dát aspect.

Jan Bens over
de controles :

Uw tweede vraag over
aantallen controleurs. Ik
heb enkel de aantallen
gegeven van de experten/
de inspecteurs van het
agentschap zelf die
politionele bevoegdheid
hebben of gaan krijgen
om een aantal zaken te
doen. Daarnaast heb je
nog een heel pak andere
mensen, hetzij bij het
agentschap, hetzij bij ons
filiaal Bel-V, voor een
aantal technische
interventies, hetzij ook bij
de erkende instellingen
die dan die dagelijkse
controles gaan doen zoals
verificaties op toestellen
bij tandartsen, in
ziekenhuizen of in de
industrie, dat gebeurt niet

door mensen van het
agentschap, de wet
voorziet dat dat gebeurd
door erkende
instellingen die daarvoor
de nodige manpower
hebben en wij zien er op
toe dat die regelmatig
hun maandelijkse,
jaarlijkse of
tweejaarlijkse bezoeken
doen bij al die mensen
die die toestellen
hebben.

Erik Verbeeck :

Hoeveel erkende
instellingen zijn er
momenteel?

Jan Bens :

Twee, Techni-Test en
Controlatom.

NVDR.
In geen enkel van de
twee antwoorden slaat
Jan Bens de nagel op de
kop en hij weet de
vragen te ontwijken.
Praten en niets zeggen
zijn we van politici
gewend, maar wij
zouden van een
Directeur-generaal van
het FANC meer
deskundigheid
verwachten.
Over dat er op plaatsen
waar illegaal geplaatste
RABAS werden
verwijderd, hoge doses
-40 Bq/cm² en meer-
Radium 226
achterblijven die niet
worden opgeruimd door
verkeerde
verwijderingsmethodes
uit te vaardigen, is zéker
de volksgezondheid niet
beschermen tegen de
gevaren van
radioactieve
besmettingen. Over het
aantal te controleren
installaties verwijst Jan
Bens naar twee erkende
organismen, die
evenmin over voldoende
manpower beschikken
om de wettelijke
controles uit te voeren.
Het FANC draait de
burgers en de politici
nog steeds een rad voor
de ogen.

Vragen van Morsum
Magnificat aan Jan Bens

meer p. 4
Erik Verbeeck 
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veel zaken
die we
meenemen

uit het verleden. Naar
transparantie, als daar
vragen komen uit het
parlement, dan neemt het
Agentschap zijn
verantwoordelijkheid om
daar op te antwoorden
ook met de informatie die
ons filiaal van Bel-V
daarover geeft. Zij
werken in onze opdracht,
wij nemen de
verantwoordelijkheid voor
wat daar gebeurt.

NVDR.
In tegenstelling tot de
minister zelf -die in zoveel

Wim De Clercq Directeur Tihange

de tang van het
FANC zit, zullen
zaken die het
daglicht niet mogen
zien, in de doofpot
verdwijnen. Het
énige probleem dat
het FANC / DBIS uit
het verleden, zelfs
recent verleden,
met zich meesleept
is de incompetentie
van sommigen van
hun ambtenarij.
Nucleaire
inspecteurs die zelfs
niet eens in staat
waren om een
proces verbaal op
te stellen.

woorden, ruiterlijk
toegeeft dat wat
Bel-V doet niet
door het Parlement
kan gecontroleerd
worden-, beweert
Jan Bens het
tegendeel.
Bel-V is een vzw
van publiek recht
en kan door het
Parlement niet
rechtstreeks op het
matje worden
geroepen. In het
verleden waren er
in de kerncentrales
incidenten die via
AVN naar buiten
lekten. Nu Bel-V in

Morsum Magnificat beschuldigt de overheid -FANC, de voogdij
minister, Justitie- de bevolking niet te beschermen tegen de
gevaren van de afwrijfbare radioactieve besmettingen met
Radium 226 afkomstig van de illegaal geplaatste onnuttige

maar gevaarlijke radioactieve opvangers

In feite.

1. Door het KB van 28 februari 1963 -BS 16 mei
1963-, had de overheid -toen de D.B.I.S.-dienst
bescherming ioniserende stralingen, zie inzet- de
verplichting dat KB te doen toepassen op de
inrichtingen waarbij radioactief materiaal werd

gebruikt. In die periode stelde de D.B.I.S., zéker wat
betreft de controle op die radioactieve tuigen, niets
voor. Het was toen al een feit dat de specialisten niet
bij de overheid -DBIS- te vinden waren, maar in de
privé -Controlatom-.

2. Aangaande het gebruik van radioactief materiaal
dat aan opvangers voor bliksem werd toegevoegd
-het gaat hier nota bene over “open” bronnen-, was
de wetgeving -KB- duidelijk en er waren eveneens de
instructies.

Met de publicatie in het Belgisch Staatsblad van 16
mei 1963 krijgt het KB van 28 februari 1963 kracht
van wet. Wat de radioactieve opvangers betreft,
heeft de D.B.I.S. de ogen gesloten, zelfs de firma’s
die de toestellen illegaal plaatsten door deze
wetgeving te overtreden, werd de hand boven het
hoofd gehouden.

Verzoekschrift aan het Europees Hof Justitie

De DBIS onder leiding van Staatssecretaris Firmin
Aerts -CVP- heeft de installatie van duizenden
illegale, onnuttige, maar zeer gevaarlijke radioactieve
opvangers toegelaten.

meer p. 5

Deze “Overheidsinstelling” en voorganger van het FANC is medeplichtig aan de

plaatsing van duizenden illegale en gevaarlijke “open” radioactieve bronnen

bevattende de meest giftige “Alfa stralers”. De gevaarlijke resten van deze Ra-226

                                       bronnen bevinden zich nog op duizenden daken, ze

                                       veroorzaken botkanker en halveren slechts na 1602

 jaar in waarde. Honderden van die bronnen zijn door

 gebrekkige productie losgekomen en in het milieu

 beland.

niet


